

# Referat fra bestyrelsesmøde den 03.12.2023

Møde i foreningshuset på Bøtøvej 2A, Marielyst, kl.10:00 – 13:00

**Indkaldte:** Margit Suhr Pedersen (MSP), Flemming J. Mikkelsen (FJM), Bjarne Thurø (BJT), John Stævngaard (JS), John Olesen (JO), Eigil Petersen (EIP), Sussi Schannong Hansen (SUSH), Poul Erbo Mortensen (PEM), Lise Helms (LH) og Edda Lind (EL).

**Afbud:** Sussi Schannong Hansen (SUSH),

## Dagsorden

**Mødereferat:** Underskrifter på protokollat/referat fra møde den **05.11.2023**.

Underskrevet.

### **Nyt fra formanden**

- Møde med det lille vejlaug den 04.12:  
*FJM holder møde med laugene, og vi gør som vi plejer med krav om stand på vej ved MG-overtagelse på et senere tidspunkt.*
- Misvisende skilte på Lupinvej:  
*FJM sender MSP nærmere beskrivelse af problematikken med anvisningsskilt skal ændres så dette udviser korrekt angivelse af hvilke husnumre det omfatter. MSP skriver så til Guldborgsund Kommune om opsætning af nye skilte.*

**Foreningens økonomi:** Gennemgang af poster, forsikringskade afsluttet, bankvalg:

*Vi forventer et lille underskud men ellers vil budgettet generelt set være fint ramt. Vejudgifterne er lidt større end budgetteret. 700.000 kr. af likviderne indsættes på spærret opsparing med 12 måneders binding for at opnå bedre rente (3%) end den rente, vi opnår på den løbende kredit.*

**Den nye affaldsordning:** Status på implementeringen af REFAs nye ordning:

*Problematik med de ca. 41 små veje i vores område, hvor renovationskøretøjerne ikke kan køre på. REFA involverer kommunen med henblik på kommunalt krav overfor de enkelte grundejere med beskrivelse af hvilke træer, hække, rækværk m.v. der skal fjernes for at køretøjerne kan komme frem til den enkelte matrikel. MG afventer resultatet af disse påbud inden vi tager yderligere skridt for en løsning på problemet.*

**Vedligeholdelse af veje:** Voldsomt regn og opgravning præger vejenes stand. Kommunens reparation af Rødevej og af Mælkebøttevej:

*Taget til efterretning.*

**Det falsterske diges fremtid:** Møde med digelag den **17/12** om digets fremtidige vedligeholdelse:

*Møde på højskolen den 17. december for formænd fra de lokale grundejerforeninger og digebestyrelsen. JO deltager i mødet, mens JO og FJM deltager i formændenes forberedende møde den 16. december i foreningshuset.*

**Hustilsyn:** Status på hustilsynet:

*Fungerer fint. Næste runde sker i de kommende uger, når vi forventer sneen er smeltet 49 observationer ved sidste runde. Heraf er der 8 medlemmer, som PEM ikke har kunnet kontakte.*

**Mailadresser på medlemmer og nye medlemmer:** Hvordan får vi de sidste med?:

*Vi håber fortsat at SUSH fortsætter det gode arbejde med disse vigtige oplysninger.*

**Medlemmerne mener:** Få kommentarer – mest om nye afhentningsordning for affald:

*Taget til efterretning.*

**Kommunikation:** Nyhedsbrev – vejstrategi afsluttet, vejenes aktuelle tilstand, nye 50 km/t-skilte på vejene, afhentningsordningen for affald:

*Nyhedsbrev under udarbejdelse og afsendes inden jul.*

**Bestyrelsesmøder:** Nye møder:

*04. februar, 03. marts, 07. april, 05. maj, 02. juni, 04. august, 01. september, 06. oktober, 03. november og 01. december.*

*Arbejdsdag søndag den 5. maj efter bestyrelsesmødet.*

*Generalforsamling er lørdag den 25. maj.*

## **Eventuelt**

---

Flemming J. Mikkelsen

Bjarne Thurø

John Stævngaard

---

John Olesen

Egil Petersen

Sussi Schannong Hansen